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DUTA ARGENTINA DEKLARASI PERKONGSIAN 
TEKNOLOGI   PENYELIDIKAN   RUMPAI   LAUT

Oleh Afihasanah Ahmad Laili

Kota Kinabalu, 25 Mac - Lawatan Duta Besar Republik 
Argentina, Maria Isabel Rendon ke Universiti
Malaysia Sabah (UMS) membawa khabar baik
melalui perkongsian teknologi dalam penyelidikan rumpai laut.

“Kedudukan kampus yang strategik, terletak di tengah-tengah 
Asia Tenggara, dan diperkaya dengan sumber-sumber yang 
belum diterokai dalam sumber marin dan semula jadi, boleh 
digunakan melalui perkongsian teknologi dengan
Argentina,” kata Prof. Datuk Dr. Harun Abdullah dalam
ucapannya di Canselori, UMS kelmarin.

Maria Isabel Rendon yang menyampaikan ceramah
bertajuk ‘Argentina-Malaysia Perhubungan: Kini dan Masa
Depan’ berkata memaklumkan bahawa beberapa 
perjanjian dua hala antara Malaysia dan Argentina
telah ditandatangani selama ini, seperti Perjanjian 
Perdagangan, Perjanjian Kerjasama Ekonomi Perdagangan,
Kerjasama Saintifik dan Teknikal, Perjanjian Pengangkutan
Udara dan Memorandum Persefahaman (MoU) dalam
bidang pelancongan.

Mengenai pelaburan Argentina di Sabah, Maria 
Isabel Rendon berkata Industri Metalurgicas Pescarmona 
(IMPSA), sebuah syarikat terkemuka Argentina
telah bertapak di sini sejak tahun 2010 dalam
kontrak memulihkan Tenom Pangi loji tenaga
hidro di Sungai Padas. Projek ini telah berjaya memulihkan
tiga turbin bagi membekalkan tenaga yang boleh
diperbaharui kepada 150,000 isi rumah.

Harun berkata mengikut pengalaman lepas, pertukaran
ekonomi bersama antara Argentina dan Malaysia telah
menguntungkan kedua-dua belah pihak.

“Statistik pada tahun 2011 menunjukkan pertukaran
perdagangan merangsang kedua-dua negara,” jelas
Naib Canselor UMS.

“Dengan perjanjian bersama yang ditandatangani 
antara kerajaan Malaysia dan kerajaan Republik 
Argentina sebelum ini, kerajaan Argentina telah mendapat 
pengecualian cukai ke atas pendapatan daripada

KOLEJ AB RASMI JADI KOLEJ TUN MUSTAPHA

YBHG Datuk Amir Kahar Tun Datu Mustapha (kiri) melaksanakan simbolik penjenamaan kolej kediaman sambil disaksikan oleh (dari kiri) Datin Aminah Ambrose, Prof. Datuk 
Dr. Mohd. Harun Abdullah, Prof. Madya Dr. Ismail Ali dan Dr. Nizam Nazarudin

Oleh Afihasanah Ahmad Laili

KOTA KINABALU- Kolej Kediaman Anugerah Bestari 
yang dulunya bakal bergelar Kolej Tun Mahathir secara 
rasminya kini dikenali sebagai Kolej Tun Mustapha. 

“Kami dimaklumkan pada awalnya kolej ini diberi 
nama Kolej Tun Mahathir. Tapi bila tiba masa pen-
jenamaan, bertukar pula,” kata Timbalan Pengetua 
Kolej Kediaman Anugerah Bestari Herman Sallah.

“Bukan bermaksud saya tidak menghargai nama 
yang baru, tapi makluman awal sudah dibuat oleh 
Naib Canselor semasa perutusannya tahun 2014 lalu. 
Semangat kami dengan nama yang satu dalam 
Malaysia itu seakan ke depannya membawa harapan
bahawa kolej AB ke arah melahirkan lebih banyak
pemikir seperti Tun Dr Mahathir,” jelas beliau lagi.

Walau bagaimanapun, Joiner Juan, 23, selaku Exco Sukan 
dan Rekreasi Jawatankuasa Kebajikan Mahasiswa (JAK-
MAS) berkata nama Tun Mahathir dimaklumkan tidak dapat 
digunakan kerana tidak mendapat kebenaran Tun Dr
Mahathir Mohamad.

“Pengetua dimaklumkan oleh pihak atasan seterusnya 
memaklumkan kepada kami (barisan JAKMAS) bahawa 
nama beliau (Tun Mahathir) tidak dibenarkan diguna pakai 
oleh pihak Tun sendiri memandangkan beliau masih lagi
 hidup,” jelasnya ketika ditemui di Kolej Kediaman Tun 
Mustapha sehari selepas perasmian penjenamaan
kolej tersebut.

Manakala bagi  mantan Yang Di-Pertua JAKMAS sesi lalu, 
Zainald Zainuddin, 23, kecewa dengan pihak pentadbiran 
kerana membuat keputusan tanpa berunding terlebih dahulu.

“Ini masalah pentadbiran dalam membuat keputusan
tanpa mengikut prosedur. Sepatutnya pihak UMS 
berjumpa atau berunding dengan pihak Tun sebelum 
menguar-uarkan hal ini,” jelas mantan YDP JAKMAS 
yang telah pun membawa nama Tun Mahathir ketika
pentadbirannya dalam menjalankan program.

Antara penggunaan nama Tun Mahathir sejak dihebahkan 
oleh Naib Canselor UMS pada perutusannya tahun 2014 
adalah Pertandingan Mencipta Logo dengan hadiah wang 
tunai dan bilik penempatan serta sempat juga membawa 
nama Kolej Tun Mahathir ke luar dalam Program Kolej Ber-
sama Masyarakat Siri Ke-6 (PKBM) di Singaron tahun lalu.

Forum Perjanjian Malaysia: Hak Sabah - Anifah

Dr. Ramzah Dambul antara panel forum
(empat dari kiri) bersama peserta yang hadir.

Oleh Marianie bt. Mohd Hassan

Kota Kinabalu,18 Mei - Forum Seranta dan Diplomasi Awam 
diadakan sekali lagi dalam siri kedua selepas siri pertama
pada Mac lalu.

Forum kali ini masih menampilkan Datuk Seri Anifah Aman,
Menteri Luar Negeri sebagai moderator dan juga salah
seorang panel.

Forum yang dihadiri kira-kira 500 hadirin itu mendapat
pelbagai reaksi serta pendapat daripada tetamu dan pelajar
yang menghadirinya.

Amy Gadarish Taisih, 22, pelajar tahun dua bidang Sejarah 
berpendapat forum kali ini tidak mempunyai banyak perbezaan 
dengan sebelumnya kerana masih membawa intipati topik
yang sama.

“Perbezaan yang saya dapat lihat kali ini cuma kupasan yang 
lebih mendalam terhadap Perkara  20 Sabah,” kata Amy.

Beliau tertarik untuk menyertai forum ini untuk kali keduanya
kerana baginya selaku orang Sabah, beliau perlu 
mengambil tahu perihal Perkara 20 Sabah dan juga isu 
yang dikatakan berlaku ketirisan dalam memenuhinya.

“Forum ini menarik namun agak kurang peserta…mungkin kerana
disebabkan oleh tajuk forum yang kurang menarik bagi mereka
atau juga mereka menjangkakan forum kali ini sama sahaja 
dengan yang lalu,” tambahnya.

Pada forum kali ini juga, Datuk Seri Anifah Aman yang sekali
lagi menjadi moderator mengumumkan bahawa satu 
jawatankuasa khas akan ditubuhkan untuk membincangkan 
tentang isu berbangkit hak Sabah dan rakyat Sabah itu sendiri.

Beliau menyifatkan bahawa melalui forum ini ia dapat 
membantu menjawab sedikit sebanyak ketidakjelasan yang 
berlaku dalam kalangan masyarakat terutamanya dalam 
soal tuntutan keadilan dalam pemilikan kewarganegaraan.

“Nilai utama yang mampu saya perolehi dalam forum ini 
adalah perlunya Perkara 20 tersebut untuk diteliti semula
dan pelaksanaannya juga perlu dilakukan dengan telus 
dan efisien untuk menjamin keadilan dan supaya tidak 
ada mana-mana rakyat Sabah yang berasa dianaktirikan
dan tersisih oleh Kerajaan Persekutuan,” kata beliau.

Bagi beliau juga, forum sebegini seharusnya tetap diadakan 
untuk mewujudkan masyarakat yang sedar dan peka akan 
perihal sejarah serta hak-hak mereka yang perlu diketahui.

“Saya amat menyukai forum ini kerana ia dapat membuka
minda saya sebagai mahasiswi untuk berfikir secara lebih
kritikal dan berusaha mendengar pendapat dari pelbagai
pihak untuk mengelak timbulnya isu berat sebelah,”

“Pada pendapat saya, saya lebih bersetuju forum ini 
lebih kepada sebab untuk mengekspresikan pen-
dapat dan juga untuk memperjelas dengan lebih ter-
perinci 20 Perkara yang disebut-sebut,” tambahnya.

Manakala bagi Fitriani Ridwan, 21, pelajar Fakulti 
Perniagaan, Ekonomi dan Perniagaan, beliau menyatakan 
bahawa ini adalah kali kedua beliau menghadiri forum ini.

“Forum kali ini bagi saya tidak jauh bezanya dengan siri pertama
dahulu tetapi pada kali ini perbezaan yang saya dapat lihat 
adalah penyampaian mengenai Perkara 20 Sabah yang leb-
ih mendalam dan cara penyampaian yang lebih baik dan 
santai berbanding yang lepas,” kata beliau ketika ditemubual.

Bagi Fitriani, beliau menghadiri sekali lagi forum ini adalah 
kerana ingin mengetahui kesinambungan kupasan mengenai
Perkara 20 Sabah daripada panel-panel yang hadir.

“Saya menantikan kupasan serta kritikan daripada
tetamu serta hadirin yang ada…mungkin ada suatu
pandangan dari perspektif baru yang dapat saya 
perolehi,” kata beliau yang berasal dari Sabah.

Beliau menyifatkan forum ini agak menarik tetapi sedikit 
kecewa kerana penyertaan kali ini tidak mendapat
sambutan yang memberangsangkan seperti pada siri
pertama sebelum ini.

Beliau turut mengatakan bahawa forum seperti ini berguna
lebih-lebih lagi untuk menjelaskan serta memberi kefahaman
terhadap sesebuah isu bagi mengurangkan pergeseran
dalam kalangan masyarakat.

“Bagi saya, sangat wajar forum sebegini diadakan pada 
masa akan datang…sebagai medium untuk menyuarakan
pandangan, kritikan serta ketidakpuasan hati tetapi melalui
cara beretika dan beradab,” tambah beliau lagi.

Fitriani juga memandang forum ini sedikit sebanyak berbaur 
politik namun tidak menafikan forum ini bermanfaat serta 
bersandarkan pada paksi luahan pendapat dan pengetahuan.

Antara panel yang hadir ialah mantan Ketua Menteri
Sabah, Datuk Seri Yong Teck Lee, Datuk Dr. Jeffrey Kitingan,
pensyarah Fakulti Kemanusiaan, Seni dan Warisan
(FKSW), Dr. Ramzah Dambul, peguam persekutuan,
Edmund Bon, Ansari Abdullah dan Zainal Ajamain.

UMS Merungkai Isu GST Buat Mahasiswa

Forum GST dilangsungkan bagi menhjawab 
persoalan pelajar tentang perlaksanaan GST.

Oleh Kattiny Anak Bantan

Kota Kinabalu, 23 April - Berikutan daripada rungutan ma-
hasiswa yang tidak berpuas hati dengan sistem percukaian
GST, satu forum khas telah diadakan di UMS. 

Forum ini telah diadakan di Kolej Kediaman Tun Fuad Stephens 
bermula dari jam 8 malam. Forum Isu Semasa “Anda Soal, 
Saya Jawab” merupakan satu forum khas yang diada-
kan bagi mendedahkan dan memberi kesedaran kepada
mahasiswa UMS mengenai kepentingan dan kebaikan
GST(Goods and Services Tax) kepada mahasiswa UMS. 

Panel Pemikir dari Jabatan Hal Ehwal Khas Lokman
Noor Adam berkata ada beberapa sebab mengapa
harga barang naik selepas pelaksanaan GST. 

Antaranya, stok lama dari peniaga yang terpaksa dituntut
dan jika tidak dituntut  ia akan menjadi cukai tambahan, 
cukai jualan dan cukai GST bercampur dalam satu barangan.
President Majlis Perwakilan Pelajar (MPP) mewakili 
pelajar UMS Al-Farid Abraham dalam forum tersebut telah 
menyuarakan pandangannya bagi pihak pelajar di UMS 
mengenai ketidakpuasan para pelajar mengenai isu ini.  

Beberapa panel khas telah dijemput antaranya wakil 
Bahagian Kementerian Perdagangan dalam Negeri, 
Koperasi dan Kepenggunaan (KPDNKK), Cik Nurfifi Suriani,
wakil Jabatan Kastam, Tuan Nasip Usop, Lembaga Hasil
Dalam Negeri (LHDN), Puan Noralifa Sundang serta
pensyarah Fakulti Perakaunan, Ekonomi dan Perniagaan 
(FPEP), Encik Rozaidi Mahadi dijemput untuk memberikan
penjelasan dan pandangan mereka mengenai pelaksanaan
cukai GST dalam konteks mahasiswa. 

Menurut para panel, fakta media massa adalah sangat 
berbeza dengan pendedahan secara terus mengenai GST.

Selain menjelaskan bahawa GST merupakan satu 
kaedah atau cukai yang dilaksanakan untuk para 
pengguna bagi memperolehi pendapatan negara. 

Isu yang ditimbulkan ialah harga barang naik selepas pelak-
sanaan GST sedangkan sebelum ini sistem cukai SST 
sudah cukup baik  berbanding cukai GST  mengenakan
kadar cukai 6% terhadap sesuatu barangan.

Antara persoalan hangat yang turut dibangkitkan pada masa 
itu ialah mengenai kenaikan yuran belajar yang menyebabkan
pelajar tidak berpuas hati dengan sistem cukai GST. 

Menurut salah seorang mahasiswa UMS Dominic Luis, 
pelajar tahun 3 Fakulti Kemanusiaan Seni dan Warisan, 
beliau merasa berpuas hati dengan forum tersebut kerana
para panel jemputan dapat memberi jawapan bagi setiap
persoalan yang dikemukakan oleh mahasiswa. 

Beliau berkata, “GST merupakan satu kaedah atau
cukai yang dilaksanakan untuk para pengguna bagi
memperolehi pendapatan Negara,”

“Pada pendapat saya, GST sememangnya bagus untuk
pendapatan Negara. Akan tetapi kerajaan harus meneliti
kesan terhadap rakyat khususnya golongan sederhana
juga pelajar. Apabila semua kenaikan harga barang 
berlaku, ini menyebabkan rakyat tidak berpuas
hati. Berbalik kepada pendedahan pula, kerajaan 
seharusnya melaksanakan pendedahan secara terperinci 
kepada masyarakat dan bukan hanya media massa 
yang hanya sekadar memutarbelitkan masyarakat,” 
tambahnya pada akhir kata temubual.  

pengendalian kapal laut dan pesawat di pelabuhan
antarabangsa,” tambahnya lagi.

Beliau turut memaklumkan bahawa sejak era Allahyarham
Tun Abdul Razak, Perdana Menteri Malaysia yang kedua, 
merupakan titik tolak kepada permulaan dasar bukan 
penjajaran sebagai formula baru terhadap dasar luar.

“Sejak itu, dasar luar Malaysia telah konsisten sebagai
satu cara untuk meningkatkan hubungan diplomatik dengan
semua negara tanpa mengira perbezaan mereka
dalam ideologi dan sistem politik,” katanya lagi.

Turut hadir pada majlis itu ialah Timbalan Ketua Perwakilan
Kedutaan Argentina Marcos A. Bednarski.
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